

+ JEPPESEN

10-1VA

05 JUN 15

AREA
WIEN

AUSTRIA

Procedures for VFR flights in the 'area Wien' (TMA LOWW 1-8)

VFR flights within airspaces of class (C) and (D)

Due to traffic reasons transit flights should be planned outside airspaces of class (C) and (D) of TMA LOWW 1-8. Clearances for VFR flights to enter those airspaces shall be obtained at least 5 minutes prior planned entry from WIEN INFORMATION (TFI - Terminal flight information) TFI is only delivering clearances to enter airspaces of class (C) and (D) issued by WIEN RADAR.

VFR flights outside airspaces of class (C) and (D)

It is recommended that VFR flights operating outside airspaces of class (C) and (D) contact WIEN INFORMATION (TFI - Terminal flight information) in order to get information.

Procedures for VFR Transit Flights through MTMA and MCTR Tulln

Flights to/from Wien (Schwechat) airport will normally be cleared via routing KREMS - STOCKERAU (VOR/DME 'STO') - KLOSTERNEUBURG. This clearance states no entry clearance into CTR (D) LOWW.

Radio communication with TULLN TOWER shall be established at least 3 MIN prior entry into the MCTR resp. prior the first compulsory reporting point.

VFR flights within MTMA and MCTR during duty hours are permitted under following conditions:

- with clearance
- with radio communication
- during hrs of daylight in VMC
- during hrs of daylight in IMC (SVFR only within MCTR)
- during night in VMC (NVFR flights)

NORDO transit flights are not permitted.

Verfahren für VFR-Flüge im 'Bereich Wien' (TMA LOWW 1-8)

VFR-Flüge in Lufträumen der Klasse (C) und (D)

Aus Verkehrsgründen sollten Transitflüge außerhalb von Lufträumen der Klasse (C) und (D) der TMA LOWW 1-8 geplant werden. Einflugfreigaben für Sichtflüge sind mindestens 5 MIN vor dem geplanten Einflug bei WIEN INFORMATION (TFI - Terminal flight information) einzuholen. TFI übermittelt lediglich Einflugfreigaben in Lufträume der Klasse (C) und (D), welche von WIEN RADAR erteilt wurden.

VFR-Flüge ausserhalb Lufträumen der Klasse (C) und (D)

VFR-Flügen außerhalb freigabepflichtiger Lufträume wird empfohlen mit WIEN INFORMATION (TFI - Terminal flight information) Kontakt aufzunehmen um Informationen zu erhalten.

Flugregelungen für VFR-Transitflüge durch MTMA und MCTR Tulln

Durchflüge zum/vom Flughafen Wien (Schwechat) werden vorzugsweise über die Strecke KREMS - STOCKERAU (VOR/DME 'STO') - KLOSTERNEUBURG freigegeben. Diese Freigabe erlaubt keinen Einflug in die CTR (D) LOWW.

Aufnahme der Funkverbindung mit TULLN TURM/TOWER mindestens 3 MIN vor Einflug in die MCTR bzw. vor dem ersten Pflichtmeldepunkt.

VFR-Flüge in MTMA und MCTR während der Dienstzeiten sind zulässig unter folgenden Bedingungen:

- mit Freigabe
- mit Sprechfunkverbindung
- bei Tag in VMC
- bei Tag in IMC (nur als SVFR in MCTR)
- bei Nacht in VMC (NVFR-Flüge)

NORDO Transitflüge sind nicht zulässig.